



<input type="checkbox"/> ADMINISTRATIVE POLICY & PROCEDURE (APP)		<input type="checkbox"/> INSTITUTIONAL POLICY & PROCEDURE (IPP)	
		<input type="checkbox"/> INTERDEPARTMENTAL <input type="checkbox"/> INTERNAL	
TITLE		POLICY NUMBER/V#	
NO SMOKING PLAN		MMC – FMS – 4 (01)	
INITIATED DATE	EFFECTIVE DATE	REVISED DATE	
02/08/2025	01/09/2025	01/08/2028	
REPLACES NUMBER		NO. OF PAGES	
N/A		4	
APPLIES TO		RESPONSIBILITY	
FMS		All staff	

<u>POLICY:</u>	<u>السياسة :</u>
To eliminate smoking at Mayyara Medical Complex, an Administrative mainstream in the best interest of promoting good health habits, safer operations, and cleanliness, smoking is considered as a health hazard for smokers as well as non-smokers. It is a major contributor to the starting of uncontrolled fires, and is a significant source of dirt and grime, and posts No smoking signs for all.	للقضاء على التدخين في مجمع ميارا الطبي، وهو تيار إداري من أجل المصلحة الفضلى لتعزيز العادات الصحية الجيدة والعمليات الأكثر أماناً والنظافة، يعتبر التدخين خطراً صحياً على المدخنين وغير المدخنين. إنه مساهم رئيسي في اندلاع الحرائق الخارجة عن السيطرة، وهو مصدر مهم للأوساخ والأوساخ، وينشر علامات ممنوع التدخين للجميع.
Mayyara Medical Complex employees, contractor's personnel, visitors, volunteers, etc are not permitted to smoke anywhere inside the Polyclinic and its facilities.	لا يسمح لموظفي مجمع ميارا الطبي وموظفي المقاولين والزوار والمتطوعين وغيرهم بالتدخين في أي مكان داخل المجمع ومرافقه.
Inpatients are not permitted to smoke anywhere inside the Polyclinic and its facilities.	أ يسمح للمرضى الداخليين بالتدخين في أي مكان داخل المجمع ومرافقها



<u>PURPOSE</u>	<u>الهدف:</u>
To eliminate smoking in Mayyara Polyclinic and in the best interest of promoting good health habits, safer operations, and cleanliness, smoking is consider.	إن التدخين ممنوع في مجمع شامخ حفاظاً على سلامة البيئة الصحية داخل المجمع حيث أن التدخين ظاهرة سيئة ويضر بالمدخن ومن حوله وسببا في اشتعال الحرائق ومصدر للقاذورات
As a health hazard for smokers as well as non-smokers.	كخطر صحي لكل من المدخنين وغير المدخنين.
It is a major contributor to the starting of uncontrolled fires, and is a significant source of dirt and grime.	إنه مساهم رئيسي في اندلاع الحرائق غير المسيطر عليها، وهو مصدر مهم للأوساخ .
<u>DEFINITION:</u>	<u>التعريف:</u>
No Smoking is a Polyclinic policy concerning safety measures in the prevention of accidental fires resulting from smoking and/or extinguishing cigarette butt (s) within the Polyclinic premises (patient's unit, corridors, stairs, etc.).	ممنوع التدخين هي سياسة المجمع بخصوص تدابير السلامة للوقاية من الحرائق العرضية الناتجة عن التدخين و / أو إطفاء أعقاب السجائر داخل مبنى المجمع (وحدة المريض، والممرات، والسلالم، الخ).
<u>Types of Smoking:</u>	<u>أنواع التدخين:</u>
Cigarettes	السجائر
Shisha	الشيشه
Cigar	السيجار
Pipe	الغليون
<u>AFFECTED DEPARTMENT:</u>	<u>تطبيق على</u>
To all staff, interns, patients, volunteers and visitors in the Polyclinic	على جميع الموظفين والمتدربين والمرضى والزوار في المجمع
<u>RESPONSIBILITY</u>	<u>المسؤولية:</u>
Security – all staff	رجال الأمن – جميع العاملين.



<u>PROCEDURES</u>	<u>الإجراءات</u>
1. All head of department enforcing their staff to comply with this policy.	1. يجب على جميع رؤساء الأقسام الإدارية والفنية الالتزام بجميع موظفيهم بالتقيد بسياسة منع التدخين
2. Supervisors, at all levels, should inform all employees, including new hires, of the “No Smoking” policy.	2. يجب على المشرفين والمشرفات في جميع الأقسام إبلاغ الموظفين الجدد والمتدربين والزوار عن هذه السياسة .
3. Appointment and Admission offices should: <ul style="list-style-type: none"> Inform patients, at the time of preadmission/admission, of the “No Smoking” policy. 	3. يجب على مكتب الدخول ومكتب حجز المواعيد أن يبلغوا <ul style="list-style-type: none"> المرضى وذويهم قبل التنويم السياسة.
4. Charge Nurse/Ward Clerk should: <ul style="list-style-type: none"> Inform patients at the time of admission of the “No smoking” policy. 	4. يجب على رئيسات التمريض والسكرتارية : <ul style="list-style-type: none"> إبلاغ المرضى وذويهم وقت الدخول للتنويم عن سياسة ع التدخين ومراقبة ذلك أثناء الدوام.
<ul style="list-style-type: none"> Contact security, when requested to do so by the Polyclinic personnel, to handle visitors / employees who do not adhere to this policy. 	<ul style="list-style-type: none"> إبلاغ قسم الأمن عن من يخالف هذه السياسة لاتخاذ الأجراء اللازم.
<ul style="list-style-type: none"> Safety Officer will be responsible for providing of an appropriate number of additional “No Smoking” signs throughout the Polyclinic to inform/remind staff, patients and visitors of the Polyclinic’s “No Smoking” policy. 	<ul style="list-style-type: none"> يجب على مسئول السلامة توفير إشارات منع التدخين في جميع أنحاء المجمع لتذكير المرضى والزوار والعاملين عن سياسة منع التدخين.
<ul style="list-style-type: none"> All Polyclinic’s contractors’ personnel, patients, visitors, volunteers, etc. should adhere to the “No Smoking” policy. 	<ul style="list-style-type: none"> يجب على كل موظف وزائر وعامل ومتدرب التقيد بالسياسة في المجمع.
<ul style="list-style-type: none"> Security Department: To ensure that the “No Smoking’ policy is enforced. 	<ul style="list-style-type: none"> يجب على قسم الأمن التأكد من التزام الجميع بالسياسة
5. <u>Disciplinary Action:</u>	5. <u>الإجراء التأديبي:</u>



<ul style="list-style-type: none"> Staff will be disciplined for violation of this policy, using the standard Polyclinic procedure for non-adherence to organizational policies and procedures. 	<ul style="list-style-type: none"> يتم تأديب الموظفين والتدريين لانتهاكهم هذه السياسة حيث يتم تنفيذ العقوبة المحددة من قبل إدارة المجمع متمثلة في:
<ul style="list-style-type: none"> Verbal warning 	<ul style="list-style-type: none"> تحذير شفهي.
<ul style="list-style-type: none"> Warning letter 	<ul style="list-style-type: none"> تحذير كتابي.
<ul style="list-style-type: none"> Salary deduction 	<ul style="list-style-type: none"> خصم من الراتب.
<ul style="list-style-type: none"> Separation from work 	<ul style="list-style-type: none"> فصل من العمل.
<p>6. Visitors/Outpatients will be verbally warned by Nurse/Ward Clerk staff. In case they do not adhere to the Polyclinic's "No Smoking" policy, they will be asked to leave the facility. Security personnel will be notified and asked to escort the person from the facility if necessary.</p>	<p>6. عند تدخين الزوار والمراجعين في أقسام المجمع يتم تنبيههم شفهيًا من قبل طاقم التمريض وكاتبات الجناح عن الإقلاع عن التدخين وإبلاغهم بسياسة منع التدخين في المجمع وفي حالة عدم استجابتهم يتم إبلاغهم بمغادرة القسم والتدخين خارج المجمع .</p>
<p>7. <u>ROLE OF SECURITY GUARD:</u> If reported to him about whom smoking, he will take ID form the smoker & guide him to SECURITY OFFICE to complete disciplines action.</p>	<p>7. <u>دور رجل الأمن :</u> عند تبليغ إدارة الأمن عن حالة تدخين داخل المجمع يوجهه رجل الأمن إلى الحالة ويتم أخذ بطاقة المدخن ويتم توجيهه إلى إدارة الأمن لإكمال الإجراءات الرسمية حيال ذلك .</p>
<p>REFERENCE</p>	<p>المرجع:</p>
<p>Royal Order</p>	<p>تعميم الأمر السامي</p>

Approved:

APPROVALS & REVIEWS:			
Prepared By	Title	Date	Signature
Khalid Jamman Alghamdi	FMS Coordinator	02-08-2025	
Reviewed By			
Dr. Mostafa Mohammed Osman	Quality Director	02-08-2025	
Approved By			
Dr. Abdulmajeed Abdullah Saleh	Medical Director	02-08-2025	
Eng. Meshaal Hussein Alghamdi	Executive Director	02-08-2025	